Alles wat u moet weten om veilig en optimaal te kunnen genieten van uw nas.

Rinie Hooijer

De Synology bijbel voor DSM 6.X

Alles wat u moet weten om veilig en optimaal te kunnen genieten van uw nas.

De Synology bijbel voor DSM 6.x

De Synology bijbel voor DSM 6.X

Alles wat u moet weten om veilig en optimaal te kunnen genieten van uw nas.

Copyright © 2020 nastrainingscentrum.nl

Eerste uitgave februari 2020

Auteur: Rinie Hooijer

Omslagontwerp: Rinie Hooijer

Vormgeving binnenwerk: Rinie Hooijer

Lesboek

ISBN 978-90-824291-5-2

NUR 100

Niets van deze uitgave mag worden verveelvoudigd, door middel van druk, fotokopieën, ge-automatiseerde gegevensbestanden of op welke andere wijze dan ook zonder voorafgaande schriftelijke toestemming van de uitgever.

Nastrainingen en nasinstallatie voor

particulieren en bedrijven

Nas installatie

Nas advies

Training op locatie

Training op maat

Nas support

Nas beheer

Privétrainingen

Groepstrainingen

https://www.nastrainingscentrum.nl

Videomontage trainingen voor

particulieren en bedrijven

Cursus Adobe Premiere Pro

Cursus Davinci Resolve

Cursus Edius Pro

Cursus Pinnacle Studio

Cursus Camtasia Studio

Cursus Magix Video deluxe

Training op locatie

Training op maat

https://www.videotrainingscentrum.nl

Camera trainingen voor

particulieren en bedrijven

Cursus allround camera

Cursus Internet talkshow maken

Cursus Professionele video’s maken met de smartphone

Cursus professionele bedrijfsvlogs maken

Cursus filmen met de smartphone

Cursus filmen met de DSLR

Cursus filmen met de videocamera

Conceptontwikkeling

https://www.videotrainingscentrum.nl

Over de auteur

Rinie Hooijer is eigenaar van en trainer bij het Nastrainingscentrum en Videotrainingscentrum. Naast het lesgeven helpt hij MKB-bedrijven en particulieren bij het implementeren van Synology en QNAP nassen. Daarnaast schrijft hij boeken en ontwikkelt hij lesmateriaal over het werken met de NAS.

Na te zijn afgestudeerd aan de School voor Journalistiek werkte hij als redacteur bij Computer!Totaal en als freelan-cer voor onder meer PCM en Digital Movie. Als hoofdredacteur werkte hij bij World Online en Endemol. In 2008 werd hij zelfstandig en startte het Videotrainingscentrum. Naast videomontagetrainingen verzorgt hij daar ook cameratrai-ningen. In 2013 opende hij het Nastrainingscentrum.

Voorwoord

Dagelijks maak ik gebruik van de Synology NAS. Privé gebruik ik de NAS om te kunnen genieten van mijn muziek-, foto- en videocollectie en zakelijk voor mijn documenten, Synology nastrainingen en Synology implementatie bij be-drijven. Na al die jaren blijft Synology mij verrassen door hun innovatie en vernieuwingen.

De Synology NAS kan zoveel, dat ik goed kan begrijpen dat dit verlammend werkt als u er voor het eerst mee aan de slag gaat. Het liefst wilt u binnen een paar avonden klaar zijn met het configureren van de NAS om er daarna niet meer naar om te hoeven kijken. Helaas is dat een utopie.

De installatie en configuratie van de Synology NAS kan alleen goed worden gedaan als u weet wat de NAS allemaal kan, de alternatieven bekend zijn en het doel helder voor ogen staat. Met andere woorden; u moet het geheel over-zien voordat u de juiste keuzes kunt maken.

Maar als u uw nas eenmaal hebt beveiligd en goed hebt ingericht, is het alleen nog maar genieten. Of u nu bestan-den op uw nas direct wilt bewerken op uw tablet, automatische back-ups kunt maken van uw foto’s en video’s op uw smartphone, overal ter wereld toegang hebt tot uw eigen cloud met al uw bestanden, automatisch back-ups maakt of uw huis beveiligd met camera’s, nagenoeg alles is mogelijk met de Synology nas.

Dit boek leert u stap voor stap hoe u het maximale uit uw nas kunt halen. Ik hoop dat u veel plezier hebt bij het ont-dekken van de mogelijkheden van uw NAS. Loopt u tijdens dit proces vast, schroom dan niet om even contact met mij op te nemen. Samen zullen we ongetwijfeld een oplossing vinden.

U kunt mij mailen op info@nastrainingscentrum.nl.

Veel NAS-plezier,

Rinie Hooijer

11

Inhoud

Installatie en verkenning Synology NAS .......................................................25

Harde schijven plaatsen en NAS aansluiten .........................................................................................26

Installatie Synology Assistant ..............................................................................................................27

Installatie NAS met QuickConnect .......................................................................................................28

QuickConnect ID aanvragen .................................................................................................................31

Verkennen DSM-desktop .....................................................................................................................32

Pictogrammen en hoofdmenu .........................................................................................32

Inloggen op uw NAS ............................................................................................................................35

Inlogmethode 1: Synology Assistant ................................................................................35

Inlogmethode 2: IP-adres invoeren .................................................................................35

Inlogmethode 3: Via Windows verkenner ......................................................................35

Inlogmethode 4: via QuickConnect .................................................................................36

Statisch IP-adres NAS verkrijgen ......................................................................................36

Veranderen inlogpagina en thema .......................................................................................................38

Opslagbeheer .............................................................................................39

HDD/SSD ..............................................................................................................................................40

Storage Pools en RAID’s .......................................................................................................................41

Keuze RAID ......................................................................................................................43

Volume .................................................................................................................................................44

Volume verwijderen .........................................................................................................45

Opslagbeheer 2-bay NAS .....................................................................................................................46

Opslagbeheer 4-bay NAS .....................................................................................................................50

Starten met aanmaken Volume .......................................................................................50

Start met Storage Pool ....................................................................................................54

Opslagbeheer 8-bay NAS .....................................................................................................................61

Hot Spare .............................................................................................................................................66

SSD-cache .............................................................................................................................................68

iSCSI .....................................................................................................................................................70

iSCSI targets en iSCSI LUN ...............................................................................................70

ISCSI LUN’S maken ..........................................................................................................70

iSCSI targets maken .........................................................................................................72

Poortnummer iSCSI .........................................................................................................73

iSCSI initiator Windows ...................................................................................................73

iSCSI schijven beschikbaar maken in Windows ...............................................................77

iSCSI target koppelen op Mac ..........................................................................................79

iSCSI-schijven koppelen MAC ..........................................................................................82

Gebruikersbeheer .......................................................................................83

12 ﻿

Mailserver instellen voor e-mailgebruikers..........................................................................................84

Geavanceerde gebruikersinstellingen ..................................................................................................84

Gebruiker basismap instellen ..........................................................................................85

Systeemgroepen ..................................................................................................................................85

Maken eigen users groep .....................................................................................................................88

Gebruiker aanmaken ............................................................................................................................90

Gebruiker verwijderen .........................................................................................................................92

Meerdere gebruikers tegelijkertijd importeren ...................................................................................93

Gebruikers toevoegen aan groep .........................................................................................................95

Gebruikers verwijderen uit een groep .................................................................................................95

Meerdere groepen aanmaken .............................................................................................................95

Bestandsbeheer ..........................................................................................97

File Station ...........................................................................................................................................98

File Station rechten .........................................................................................................98

File Station home en homes ............................................................................................99

Gedeelde mappen maken ...............................................................................................100

Btrfs-instellingen gedeelde map ......................................................................................101

Geavanceerde machtigingen gedeelde map ....................................................................102

Gedeelde map verwijderen .............................................................................................103

Gedeelde map coderen ...................................................................................................104

Standaard map maken ....................................................................................................105

Standaard map verwijderen ............................................................................................106

Windows bestandsservice ...............................................................................................106

Mac bestandsservice .......................................................................................................109

NFS Service......................................................................................................................110

Bestanden uploaden via File Station ...............................................................................111

Bestanden uploaden met Windows Verkenner ...............................................................111

Permanente verbinding in Windows Verkenner ..............................................................113

Bestanden uploaden met Mac Finder .............................................................................114

Permanente verbinding NAS in Finder. ............................................................................116

Slepen naar en in File Station ..........................................................................................116

Acties voor geselecteerde bestanden in File Station .......................................................117

Bestandsaanvraag maken ................................................................................................120

Gereedschappen in File Station .......................................................................................121

Instellingen File Station ...................................................................................................123

Klonen gedeelde map......................................................................................................125

Webdav ................................................................................................................................................126

Webdav inschakelen ........................................................................................................126

Router instellen voor Webdav .........................................................................................127

Webdav gebruikersrechten .............................................................................................127

Webdav-connectie in Windows .......................................................................................128

Webdav-connectie op Mac ..............................................................................................128

Webdav integreren in file Station ....................................................................................130

13

Ftp 131

Ftp-server inschakelen ....................................................................................................131

Ftp-gebruikersrechten .....................................................................................................132

Ftp met Filezilla ...............................................................................................................133

FTP via File Station ..........................................................................................................134

Aangepaste mapmachtigingen .............................................................................................................135

Aangepaste machtigingen voor gedeelde mappen ..........................................................136

Individuele gebruiker rechten weigeren op submap .......................................................138

Individuele gebruiker rechten toekennen op submap .....................................................141

Geërfde rechten wijzigen op submappen ........................................................................142

Extern inloggen op NAS ...............................................................................143

QuickConnect .......................................................................................................................................144

Extern IP-adres .....................................................................................................................................144

DDNS-URL ............................................................................................................................................145

Eigen domeinnaam ..............................................................................................................................146

Toepassingsportaal ..............................................................................................................................148

Reverse Proxy Server ............................................................................................................................150

Reverse Proxy op één NAS ...............................................................................................151

Reverse Proxy naar tweede NAS ......................................................................................153

Virtual Private Network (VPN) .............................................................................................................154

VPN op de NAS Installeren ..............................................................................................155

Instellen VPN PPTP ..........................................................................................................155

VPN PPTP-verbinding in Windows ...................................................................................157

VPN PPTP-verbinding op Android ....................................................................................157

Instellen VPN L2TP/IPSec .................................................................................................159

VPN L2TP/IPSec-verbinding in Windows ..........................................................................160

VPN L2TP/IPSec-verbinding op Android ..........................................................................161

VPN L2TP/IPSec-verbinding op MacOS ...........................................................................162

VPN L2TP/IPSec-verbinding op iOS .................................................................................163

Instellen OpenVPN ..........................................................................................................164

OpenVPN instellen in Windows .......................................................................................165

OpenVPN instellen op Android ........................................................................................167

Open VPN instellen op iOS ..............................................................................................168

OpenVPN op MacOS .......................................................................................................170

Beveiliging ..................................................................................................173

Standaard DSM-poorten wijzigen ........................................................................................................174

Reverse proxy en toegang DSM ...........................................................................................................175

QuickConnect uitschakelen ..................................................................................................................176

Sterke wachtwoorden inschakelen ......................................................................................................177

Inschakelen 2-stapsverificatie ..............................................................................................................178

Accountactiviteit .............................................................................................................179

14 ﻿

Uitschakelen admin account ...............................................................................................................180

SSH-poort uitschakelen ........................................................................................................................180

Automatisch blokkeren inschakelen ....................................................................................................181

Account beveiliging inschakelen ..........................................................................................................182

Virusscanner installeren .......................................................................................................................183

Updates installeren ..............................................................................................................................185

SSL-certificaten installeren ...................................................................................................................186

Zelf ondertekend certificaat maken .................................................................................186

Zelf ondertekend certificaat installeren op Windows ......................................................189

Zelf ondertekend certificaat installeren op iOS ...............................................................191

Zelf ondertekend certificaat installeren op Android ........................................................192

Gratis Let’s Encrypt SSL-certificaat gebruiken ................................................................193

Gekocht SSL-certificaat installeren ..................................................................................195

UPS gebruiken voor stroomuitval op te vangen ...................................................................................200

Firewall configureren ...........................................................................................................................202

Firewallregels om alleen uzelf toegang te verlenen ........................................................202

Werken met firewallregels .............................................................................................207

Beveiliging DoS .....................................................................................................................................207

Meldingen gebruiken ...........................................................................................................................207

E-mail melding instellen ..................................................................................................208

Sms-melding instellen .....................................................................................................208

Pushservice .....................................................................................................................209

Berichten aanpassen .......................................................................................................211

Het maken van back-ups .............................................................................213

Installeren en configureren Cloud Station Server ................................................................................214

Installeren en configureren Drive ........................................................................................................217

Cloud Station Backup; back-up van pc of Mac naar NAS .....................................................................220

Cloud Station Drive; synchroniseren tussen pc of Mac met NAS .........................................................223

Cloud Station Drive logbestand, geschiedenis en globale instellingen .............................228

Synology Drive; synchroniseren tussen pc of Mac met NAS ................................................................230

Synology Drive logbestand, geschiedenis en globale instellingen ...................................236

Cloud Station Drive en versiebeheer ...................................................................................................238

Voorgaande versie herstellen in Cloud Station Server .....................................................238

Voorgaande versie herstellen in File Station ....................................................................239

Voorgaande versies herstellen in Windows Verkenner ....................................................240

Voorgaande versie herstellen in Apple Finder .................................................................240

Cloud Sync voor het synchroniseren met clouddiensten .....................................................................241

Cloud Station ShareSync ......................................................................................................................244

Werken met front-end Drive ................................................................................................................246

USBCopy; back-up van USB naar NAS ..................................................................................................248

15

Back-up systeemconfiguratie ...............................................................................................................249

Hyper Backup .......................................................................................................................................250

Back-up van NAS naar USB ..............................................................................................250

Back-up van NAS naar cloud ............................................................................................254

Back-up van NAS naar NAS ..............................................................................................255

Back-up van LUN maken ..................................................................................................257

Gegevensback-up terugzetten .........................................................................................258

LUN-back-up terugzetten.................................................................................................259

Snapshots Replication ..........................................................................................................................260

Snapshot Replication installeren .....................................................................................260

Snapshots maken gedeelde map .....................................................................................260

De snapshotlijst ...............................................................................................................263

Snapshots herstellen .......................................................................................................264

Rsync, eenzijdige synchronisatie ..........................................................................................................265

High Availability Manager ....................................................................................................................267

HA-cluster opzetten .........................................................................................................267

HA Werking .....................................................................................................................271

HA Netwerkinstellingen ...................................................................................................272

HA Servicebewaking ........................................................................................................273

Ha Split-brain error en safe mode ...................................................................................273

HA Opslagruimte .............................................................................................................275

HA Quorumserver ...........................................................................................................275

HA Beheren .....................................................................................................................275

Draadloos werken .......................................................................................277

Opzetten wifi access point ...................................................................................................................278

Draadloos netwerk maken ...................................................................................................................282

Verbinding maken met draadloos netwerk ..........................................................................................283

Opzetten Bluetooth-verbinding ...........................................................................................................284

Photo Station .............................................................................................287

Photo Station installeren ......................................................................................................................288

Fotoarchief geschikt maken voor uw nas .............................................................................................289

Structuur van een fotoarchief opzetten ...........................................................................289

Opschonen van fotoarchief .............................................................................................293

Omzetten foto’s ...............................................................................................................293

Taggen van foto’s .................................................................................................................................296

Taggen met Windows verkenner .........................................................................................................298

Taggen met Foto’s op Macbook of iMac ..............................................................................................306

Foto’s overzetten met Fotolader .....................................................................................308

Foto’s importeren in Foto’s .............................................................................................310

Foto’s voorzien van trefwoorden in Foto’s ......................................................................311

Taggen met Adobe Bridge ....................................................................................................................317

16 ﻿

Metagegevens en trefwoorden .......................................................................................322

Omgaan met video ...............................................................................................................................333

Van mov to mp4 met Davinci Resolve .............................................................................334

Alles kopiëren naar de map photo .......................................................................................................338

Inloggen op Photo Station met webbrowser .......................................................................................338

Inloggen lokaal via DSM .................................................................................................339

Rechtstreeks lokaal inloggen op Photo Station ................................................................339

Inloggen met QuickConnect ............................................................................................340

Inloggen met extern IP-adres ..........................................................................................340

Inloggen met DDNS hostnaam ........................................................................................341

Inloggen met eigen domeinnaam ....................................................................................342

Inloggen met DS Photo app .................................................................................................................342

Rechten op albums instellen ................................................................................................................344

Photo Station instellingen > Algemeen ................................................................................................348

Weergavetaal ..................................................................................................................348

Persoonlijke Photo Station ..............................................................................................348

Routerpoort ....................................................................................................................351

Beveiliging .......................................................................................................................352

Andere instellingen .........................................................................................................352

Photo Station instellingen > Foto’s .......................................................................................................355

Beheer.............................................................................................................................355

Instellingen weergeven ...................................................................................................357

Indexeren en conversie ...................................................................................................358

Gezichtsherkenning .........................................................................................................360

Photo Station instellingen > Delen ......................................................................................................361

Photo Station instellingen > Blog .......................................................................................................362

Toegang tot algemene blog .............................................................................................362

Toegang tot persoonlijke blogs ........................................................................................363

Berichten plaatsen op blog..............................................................................................363

Instellingen per blogbericht. ...........................................................................................363

Photo Station bekijken .........................................................................................................................364

Kleur thema ....................................................................................................................364

Albums openen ...............................................................................................................365

Foto’s individueel bekijken ..............................................................................................365

Navigeren tussen foto’s ...................................................................................................366

Terugkeren naar overzicht ...............................................................................................366

Foto’s verwijderen uit album ...........................................................................................367

Foto verplaatsen .............................................................................................................368

Foto’s labelen ..................................................................................................................368

Labels toekennen aan individuele foto’s .........................................................................369

Labels toe kennen aan groepen foto’s .............................................................................371

Labels aanpassen of verwijderen ....................................................................................372

Zoeken op labels .............................................................................................................372

Intelligente of slimme albums .........................................................................................373

Portfolio samenstellen ....................................................................................................373

17

Albumhoes wijzigen ........................................................................................................375

Albums en foto’s delen ...................................................................................................375

Foto’s bewerken ..............................................................................................................376

De DS Photo app ..................................................................................................................................377

Inloggen op DS photo ......................................................................................................377

Automatisch uploaden ....................................................................................................378

Taggen in DS Photo .........................................................................................................380

Audio station ..............................................................................................383

Audio archief op orde maken ...............................................................................................................384

Cd rippen met Windows Media Player (Windows) ..........................................................384

Cd rippen met MusicBee (Windows) ...............................................................................387

Cd rippen met Music (Mac) .............................................................................................390

Van wav naar flac converteren op Mac ...........................................................................394

Album art toevoegen met MusicBrainz Picard ................................................................396

Album art en songteksten toevoegen met MusicBee ......................................................400

Audio Station installeren ......................................................................................................................405

Inloggen op Audio Station met webbrowser .......................................................................................406

Inloggen lokaal via DSM ..................................................................................................406

Rechtstreeks lokaal inloggen ...........................................................................................407

Inloggen met QuickConnect ............................................................................................409

Inloggen met extern IP-adres ..........................................................................................410

Inloggen met DDNS-hostnaam ........................................................................................411

Inloggen met eigen domeinnaam ....................................................................................412

Inloggen met eigen subdomeinnaam ..............................................................................412

Inloggen op DS Audio app ....................................................................................................................414

Audioarchief kopiëren naar Audio Station ...........................................................................................416

Kopiëren in Windows verkenner .....................................................................................416

Kopiëren in Apple Finder .................................................................................................417

Rechten instellen Audio Station ...........................................................................................................419

Map-rechten ..................................................................................................................419

Toepassingsrechten instellen...........................................................................................421

Extra mappen toewijzen voor indexering ............................................................................................422

De interface van Audio Station ............................................................................................................423

Muziek afspelen ...................................................................................................................................425

Een album afspelen .........................................................................................................425

Een individueel nummer afspelen ...................................................................................426

Afspeellijst maken en afspelen ........................................................................................426

Instellingen Audio Station ....................................................................................................................428

Rechten ...........................................................................................................................428

Invoegtoepassingen voor songteksten ............................................................................428

Opties ..............................................................................................................................430

Persoonlijke bibliotheek ..................................................................................................430

Geavanceerd ...................................................................................................................431

18 ﻿

Muziek afspelen op andere apparaten ................................................................................................432

Muziek taggen ......................................................................................................................................432

Muziek delen met anderen ..................................................................................................................434

Internetradio ........................................................................................................................................436

DS Audio...............................................................................................................................................437

Draadloze luidsprekers .........................................................................................................................440

Connectiviteit ..................................................................................................................441

Koppelen .........................................................................................................................441

Accu’s ..............................................................................................................................441

Indexeren via netwerk .....................................................................................................441

Software ..........................................................................................................................441

Video Station ..............................................................................................443

Videoarchief op orde brengen .............................................................................................................444

DVD rippen en omzetten ......................................................................................................................445

Zelfgemaakte dvd’s kopiëren in Windows ............................................................................................446

Gekochte dvd’s Back-uppen in Windows .............................................................................................447

DVD naar mp4 in Windows ..................................................................................................................449

Van DVD naar mp4 op Mac. .................................................................................................................455

Bestanden omzetten naar mp4 met Handbrake ..................................................................................458

Installatie Video Station .......................................................................................................................465

Video mappen indexeren .....................................................................................................................465

Videobestanden kopiëren naar nas .....................................................................................................467

Kopiëren in Windows verkenner .....................................................................................467

Kopiëren in Apple Finder .................................................................................................468

Inloggen op Video Station met webbrowser........................................................................................470

Inloggen lokaal via DSM ..................................................................................................470

Rechtstreeks lokaal inloggen ...........................................................................................471

Inloggen met QuickConnect ............................................................................................473

Inloggen met extern IP-adres ..........................................................................................473

Inloggen met DDNS-hostnaam ........................................................................................475

Inloggen met eigen domeinnaam ....................................................................................476

Inloggen met eigen subdomeinnaam ..............................................................................476

Inloggen op DS Video app ....................................................................................................................478

Bibliotheek selecteren, in Video Station ..............................................................................................479

Instellingen Video Station ....................................................................................................................482

Bibliotheek ......................................................................................................................482

Ouderlijk toezicht ............................................................................................................483

Rechten ...........................................................................................................................484

Geavanceerd ...................................................................................................................486

Opties ..............................................................................................................................487

19

Acties ...................................................................................................................................................489

Favorieten, afspeellijsten en delen ..................................................................................489

Metadata gebruiken om te selecteren ............................................................................491

Metadata veranderen .....................................................................................................493

Offline transcoderen .......................................................................................................495

Speler selecteren ............................................................................................................496

Metadata video ...............................................................................................................497

Afspelen video ................................................................................................................497

Bijbehorende map openen ..............................................................................................497

Problemen met afspelen van video in Video Station op lokale pc .......................................................498

ISO-bestanden afspelen met menu’s ...................................................................................................499

DS Video app .......................................................................................................................................499

Moments ....................................................................................................501

Moments installeren ............................................................................................................................502

Inloggen op Moments met webbrowser..............................................................................................506

Inloggen lokaal via DSM .................................................................................................506

Rechtstreeks lokaal inloggen ...........................................................................................507

Inloggen met QuickConnect ............................................................................................509

Inloggen met extern IP-adres ..........................................................................................510

Inloggen met DDNS-hostnaam ........................................................................................511

Inloggen met eigen domeinnaam ....................................................................................512

Inloggen met eigen subdomeinnaam ..............................................................................512

Inloggen op Moments app ...................................................................................................................514

De interface van Moments...................................................................................................................516

Instellingen Moments .........................................................................................................................524

Moments in de praktijk ........................................................................................................................526

De Moments app .................................................................................................................................534

Surveillance Station ....................................................................................537

Een camera kiezen ...............................................................................................................................538

Basis functionaliteiten .....................................................................................................538

De camerasoftware .........................................................................................................539

Surveillance Station Installeren ............................................................................................................541

Inloggen op Surveillance Station .........................................................................................................543

Inloggen lokaal via DSM ..................................................................................................543

Rechtstreeks lokaal inloggen ...........................................................................................544

Inloggen met QuickConnect ............................................................................................546

Inloggen met extern IP-adres ..........................................................................................547

Inloggen met DDNS-hostnaam ........................................................................................548

Inloggen met eigen domeinnaam ....................................................................................549

Inloggen met eigen subdomeinnaam ..............................................................................549

Inloggen op DS Cam app ......................................................................................................................551

20 ﻿

Een camera toevoegen.........................................................................................................................553

Cameralicenties ....................................................................................................................................557

Ongebruikte licentie van tweede nas activeren ...............................................................558

Surveillance Station Client ...................................................................................................................561

IP-camera .............................................................................................................................................563

Camera bewerken ...........................................................................................................564

Opname-instellingen .......................................................................................................567

Liveweergave-instellingen ...............................................................................................570

Optimalisering .................................................................................................................570

Gebeurtenisdetectie .......................................................................................................571

Liveweergave analyse ......................................................................................................574

Smart Time Lapse ............................................................................................................577

Home Mode ....................................................................................................................580

Een camera-stream delen met de buitenwereld..................................................................................583

Liveweergave .......................................................................................................................................585

De Tijdlijn .............................................................................................................................................588

Opname ...............................................................................................................................................591

Opnames exporteren ......................................................................................................592

Rechten gebruikers ..............................................................................................................................594

Een gebruiker aanmaken .................................................................................................594

Profielen toevoegen, bewerken of verwijderen ..............................................................597

Actieregels ...........................................................................................................................................597

Melding ................................................................................................................................................600

Index ..........................................................................................................605

﻿ 21

Installatie en verkenning Synology NAS

De eerste installatie en configuratie van een Synology NAS is niet ingewikkeld. Bij sommige modellen kunt u na een aantal stappen al direct aan de slag, terwijl u bij een aantal modellen eerst nog de opslag moet regelen via Opslagbe-heer.

In dit hoofdstuk zal ik de standaardinstallatie beschrijven. De Synology NAS wordt standaard geleverd zonder harde schijven. Dit geeft u de mogelijkheid om zelf een keuze te maken voor het merk, het soort en de omvang van de harde schijven die u wilt gebruiken.

Er zijn geen slechte merken harde schijven. Nadat u een keuze hebt gemaakt voor een merk, zult u het soort harde schijf dat u wilt gaan gebruiken moe-ten kiezen. Alle merken hebben verschillende soorten harde schijven die spe-ciaal ontworpen zijn voor specifieke doeleinden. Belangrijk is in elk geval dat u een schijf kiest die geschikt is om 24/7 te functioneren; de zogenaamde NAS-schijf. De schijven die u normaal gebruikt in uw pc, zoals de WD Blue serie, zijn niet geschikt voor de NAS.

Als voorbeeld neem ik de schijven van Western Digital. Daarvoor moet u de WD Red serie gebruiken. Een NAS-schijf verschilt van een desktopschijf om-dat deze compatible is met Synology, de schijf betrouwbaarder is bij hoge temperaturen die ontstaan als u gebruikmaakt van een RAID-configuratie in de NAS, de schijf beter in staat is om fouten te herstellen in RAID’s en deze specifieke NAS-schijven zijn beter bestand tegen geluid en trillingen.

Als u voor een specifieke NAS-schijf kiest, zult u merken dat daar ook weer verschillen in zijn. Zo is de WD Red de standaardschijf van Western Digital en geschikt voor alle taken, maar Western Digital beschikt ook nog over de WD Red Pro en de WD Purple schijven. Het meest in het oog springende verschil tussen de WD Red en de WD Red Pro is het RPM, de rotatiesnelheid. De stan-daard Red’s draaien op 5400 toeren en de Pro’s op 7200 toeren. In theorie is 7200 toeren sneller. Daarnaast kunnen de RED Pro’s beter fouten herstellen. Er zijn ook NAS-schijven specifiek bedoeld voor het opslaan van camerabeel-den, zoals de WD Purple-schijven. De schijven zijn speciaal ontwikkeld om extreme hitte veranderingen en vibraties te kunnen opvangen die ontstaan bij het continu opslaan van camerabeelden.

Los van het merk en het soort harde schijven zult u ook een keuze moeten maken voor de omvang van de harde schijven. Dit is weer afhankelijk van de hoeveelheid data die u nu hebt en verwacht te krijgen in de nabije toekomst. Daarnaast moet u rekeninghouden met de RAID-configuratie die u gaat gebruiken. Gezien het prijsverschil tussen bijvoorbeeld een 8 TB schijf en een 3 TB schijf, zou u nu beter kunnen kiezen voor de 3 TB schijf om op een later moment de schijven te vervangen door grotere. Dat is nou het mooie van een NAS. U kunt vaak, afhankelijk van het model en de leeftijd, de schijfruimte op een later moment uitbreiden. Als u de juiste schijven bij de hand hebt, kunt u starten met het plaatsen van de schijven in de DiskStation.

22 Installatie en verkenning Synology NAS

Harde schijven plaatsen en NAS aansluiten

Het plaatsen van harde schijven gaat simpel. Haal de bay voor een harde schijf uit de DiskStation en verwijder de twee zijstrips waarmee de harde schijf wordt vastgezet. Plaats de 3.5-inch harde schijf in de bay en zet deze vast met de twee zijstrips. Plaats de bay terug in de DiskStation en herhaal deze stap voor elke 3.5-inch harde schijf die u wilt plaatsen.

Mocht u gebruikmaken van 2.5-inch harde schijven of SSD’s, dan verwijdert u de zijstrips en bergt u die op voor als u later alsnog 3,5 inch schijven gaat gebruiken. U plaatst de 2.5-inch harde schijf of SSD in de bay en zet deze aan de achterkant vast met schroeven. Plaats daarna de bay terug in de DiskStation. Herhaal deze stap voor elke 2.5-inch schijf die u wilt plaatsen.

Sluit vervolgens de netwerkkabel aan op uw router of switch en sluit de stroomkabel aan.

U kunt nu de NAS aanzetten door op de powerknop te klikken aan de voorkant van de NAS.

﻿ 23

Installatie Synology Assistant

Synology Assistant is een gratis hulpprogramma van Synology. Het stelt u in staat om de Synology servers in uw net-werk te benaderen. Daarnaast toont Synology Assistant informatie over het IP-adres, MAC-adres, versienummer van de geïnstalleerde DSM en het model en serienummer van uw NAS.

Ga naar www.synology.com.

Klik in het hoofdmenu op Ondersteuning en kies Download Center.

Selecteer bij Type het aantal bays van uw NAS en selecteer het model.

Er verschijnt een lijst met Synology programma’s die u kunt downloaden.

Download de Synology Assistant voor uw besturingssysteem.

Start de Synology Assistant na de installatie en druk op Zoeken. Uw DiskStation wordt weergegeven in de lijst.

Dubbelklik op uw DiskStation om de installatie te starten.

24 Installatie en verkenning Synology NAS

Installatie NAS met QuickConnect

Na het accepteren van de Synology licentieovereenkomst, wordt de installatiewizard gestart.

Druk op de knop Installeren om de DSM te installeren en de NAS te configureren. DSM staat voor DiskStation Manager, het besturingssysteem van de Synology NAS.

U kunt zelf een DSM-versie kiezen door Handmatig installeren te kiezen. Het installatiebestand zult u eerst moeten downloaden van synology.com. Als u op Installeren drukt, wordt automatisch de laatste versie geïnstalleerd.

Klik op Nu installeren. U krijgt een melding dat alle gegevens op de harde schijven worden verwijderd. Plaats een vinkje dat u begrijpt dat dit gebeurt en klik op OK.

De installatie gaat van start.

Als de installatie klaar is, zal uw NAS opnieuw gestart worden.

﻿ 25

Na het opnieuw starten van uw NAS, verschijnt de volgende pagina in beeld.

Vul bij Servernaam de naam in waaronder uw NAS herkenbaar moet worden in uw netwerk.

Geef een gebruikersnaam op voor het aanmaken van een gebruikersaccount met administratorrechten.

Kies een sterk wachtwoord en bevestig dat.

Het administrator account wordt aangemaakt. Klik op Volgende.

Kies de wijze waarop u DSM wilt updaten en op welke dagen en tijd dit moet gebeuren. Klik op Volgende.

U kunt nu QuickConnect instellen. QuickConnect gebruikt u om snel een connectie te kunnen maken tussen uw Synology apps op uw mobiele apparaat en uw NAS. Daarnaast kunt u QuickConnect gebruiken om toe-gang te krijgen tot uw DSM via een browser. Hebt u nog geen QuickConnect ID dan kunt u hier een gratis Synology-account aanmaken en vervolgens een QuickConnect ID kiezen. Is het QuickConnect ID al bezet, dan krijgt u daarvan melding.

Hebt u al een Synology-account, dan selecteert u de optie Maak een QuickConnect ID met een bestaande Synology-account en geeft u de gegevens op voor dit account en kiest u een Quick-Connect ID.

Klik op Volgende om het Quick-Connect ID in te stellen. Als u een nieuw account hebt aan-

26 Installatie en verkenning Synology NAS

gemaakt bij Synology, dan moet u eerst uw e-mailadres bevestigen door op de link in de mail te klikken die u hebt ontvangen van Synology.

Als QuickConnect is ingesteld, dan krijgt u de volgende pagina te zien. De URL die wordt getoond, kunt u ge-bruiken om toegang te krijgen tot uw DSM. Een shortcut naar deze pagina kunt u slepen naar uw desktop. Klik op Volgende.

Op de laatste pagina kunt u bepalen of u anonieme gegevens wilt versturen naar Synology. Wilt u dit niet, dan plaatst u geen vinkje en klikt u op Start om verder te gaan.

Bepaal of u Apparaatanalyse wilt inschakelen.

Nu kunt u een korte rondleidding volgen. Klik op de tips om verder te gaan. Plaats een vinkje om DSM Help niet automatisch te starten bij elke aanmelding en klik op OK.

U bent nog niet klaar. Controleer of er een getal staat bij het pictogram Configuratiescherm op uw DSM. Is dit het geval, dan is er een update die u kunt installeren.

Klik eenmaal op het pictogram Package Center om deze te openen. Accepteer de servicevoorwaarden en privacyverklaring en klik op OK.

Klik aan de linkerkant op Geïnstalleerd.

Klik op de groen knop Alles bijwerken.

Sluit het venster Package Center af, nadat alles is bijgewerkt.

Uw NAS is nu klaar voor gebruik.

﻿ 27

QuickConnect ID aanvragen

Als u tijdens de installatie de stap heeft overgeslagen om een QuickConnect ID aan te maken of wanneer deze optie u tijdens de installatie niet is aangeboden, kunt u dit alsnog aanvragen na de installatie. Een QuickConnect ID gebruikt u om via de Synology apps op uw mobiele apparaten snel te kunnen inloggen op uw NAS. Daarnaast wordt de Quick-Connect ID ook gebruikt om via de browser uw NAS te benaderen.

Klik op het pictogram Configuratiescherm op de desktop van DSM. Het configuratiescherm wordt geopend.

Klik op het pictogram QuickConnect.

Plaats een vinkje bij QuickConnect inschakelen.

Voer bij Synology-account het e-mailadres in van dat account en geef het wachtwoord op.

Hebt u nog geen account, dan kunt u zich gratis registreren.

Kies daarna bij QuickConnect ID een naam uit. Als de naam al in gebruik is, wordt dit aangegeven. Een naam mag bestaan uit cijfers, letters en streepje, maar het eerste teken moet een letter zijn.

Klik op Toepassen om het QuickConnect ID aan te maken. U krijgt nu de URL te zien waarmee u kunt inloggen op uw NAS en het QuickConnect ID dat u kunt gebruiken in de apps van Synology.

Het QuickConnect ID is onbeperkt geldig als u uw NAS altijd laat aanstaan. Staat uw NAS langer dan een maand uit, dan wordt uw QuickConnect ID weer vrijgegeven.

28 Installatie en verkenning Synology NAS

Verkennen DSM-desktop

Na het inloggen op uw NAS komt u binnen op de desktop van de DSM. U doet er verstandig aan zo snel mogelijk ver-trouwd te raken met de DSM-omgeving. Veel moeite zal dit niet kosten, omdat de desktop veel gelijkenissen vertoont met andere besturingssystemen, zoals Windows of MacOS.

Pictogrammen en hoofdmenu

Op de desktop ziet u een aantal pictogrammen staan (Package Center, Configuratiescherm, File Station en DSM Help).

Door eenmaal op een pictogram te klikken opent u die applicatie. De pictogrammen op de desktop zijn feitelijk snel-koppelingen uit het hoofdmenu. Het hoofdmenu opent u door links bovenin op het icoontje te klikken met de vier vierkantjes. Afhankelijk van de thema-instellingen (light of dark) ziet het hoofdmenu er iets anders uit.

Door eenmaal te klikken op een pictogram in het hoofdmenu, start u een applicatie. Wilt u een snelkoppeling van een pictogram maken naar de desktop, dan houdt u het pictogram vast met de muis en sleept u deze naar de desktop om hem daar los te laten. U verwijdert

﻿ 29

een pictogram van de desktop door er met de rechtermuisknop op te klikken en te kiezen voor Snelkoppeling verwij-deren.

Rechts bovenin het scherm staan vier icoontjes. Het linker icoontje geeft door middel van een ge-tal het aantal meldingen van de NAS aan. U krijgt meldingen van het systeem, ingelogde gebruikers en bijvoorbeeld updates. Door op het icoontje te klikken, verschijnen de meldingen. U kunt ze be-kijken en verwijderen.

Klikt u op het tweede icoontje van links, dan krijgt u de opties te zien voor de ingelogde gebruiker. Hier staan onder meer de mogelijkheden om de NAS te herstarten en af te sluiten of om u af te melden. Klikt u op Pers (Persoonlijk), dan ver-schijnt een venster met de opties die u kunt in-stellen. Op de meeste zaken kom ik uitgebreid terug in de verschillende hoofdstukken. Het eni-ge wat nu van belang is, is het tabblad Andere.

Twee handige opties die niet standaard aan-staan op het tabblad Andere zijn, ‘DSM hervat-ten in mijn vorige afmeldingsstatus bij aanmel-ding’ en ‘Schakel Pilot View-knop op de taakbalk in.’ De eerste optie zorgt ervoor dat u vensters en programma’s die openstaan, opnieuw wor-den geopend als u zich de volgende keer aan-meldt. Dit kan tijd schelen als u veel met de-zelfde programma’s werkt. De Pilot View optie biedt u de mogelijkheid om, bij veel geopende vensters, snel het juiste venster te kunnen ac-tiveren. Opent u maar eens het Package Center, het Configuratiescherm en DSM Help.

De vensters liggen boven op elkaar. Om het juiste venster te selecteren, is het soms een heel geschuif voordat u het juis-te venster kunt aanklikken. Makkelijker is het, om het icoontje van het venster dat u wilt gebruiken aan te klikken in de boven-ste balk of u kunt Pilot View hanteren. Klik daarvoor op het meest rechter icoontje recht bovenin het scherm, nadat u deze optie hebt aangevinkt bij de persoonlijke instellingen.

30 Installatie en verkenning Synology NAS

In Pilot View komen de vensters naast elkaar te staan en kunt u het juiste venster snel selecteren.

Om te kunnen zoeken op uw NAS gebruikt u het icoontje van het ver-grootglas. Dit zoekvenster kunt u alleen gebruiken voor systeemon-derdelen en help. Het zoeken naar bestanden kan niet op deze ma-nier.

Het vierde icoontje van links gebruikt u om de widgets te activeren. Na de installatie staan standaard de widgets voor Systeemintegriteit en Broncontrole aan. Widgets geven informatie over uw systeem. U kunt meer widgets openen door linksboven op het Plusteken te klik-ken. Als de widget niet zichtbaar is, dan vergoot u het widgetpaneel door deze onderin uit te trekken. Als u met de muis beweegt over de naam van de widget dan verschijnen er extra icoontjes. Met die icoontjes kunt u de widget bovenin de taakbalk plaatsen, minimaliseren of afsluiten. Soortgelijke icoontjes ziet u ook helemaal rechts bovenin de widgetbalk. Met die icoontjes kunt u de widgets sluiten, permanent op de voorgrond plaatsen en de positie van de widgetbalk bepalen.

﻿ 31

Inloggen op uw NAS

Op dit moment hebt u vier verschillende opties om u aan te melden op uw NAS. Drie van die opties werken alleen als u zich aanmeldt binnen het eigen lokale netwerk. Een optie is geschikt voor het aanmelden buiten uw eigen netwerk.

Inlogmethode 1: Synology Assistant

Het gebruik van Synology Assistant is de eerste keer handig als u maar één NAS hebt, maar daarna omslachtig omdat u eerst het programma moet openen om naar de inlogpagina van uw NAS te kunnen gaan. Synology Assistant is wel handig als u meerdere nassen hebt of als u snel het IP-adres wilt achterhalen van een Synology NAS bij iemand an-ders in het netwerk.

Open Synology Assistant. De beschikbare nassen worden getoond.

Dubbelklik op de naam van de NAS om naar de inlogpagina te gaan.

Deze manier werkt op elk besturingssysteem.

Inlogmethode 2: IP-adres invoeren

De tweede optie is, dat u direct het lokale IP-adres van uw NAS invoert op de adresbalk van uw browser.

Inlogmethode 3: Via Windows verkenner

Om via Windows Verkenner in te loggen op uw NAS gaat u als volgt te werk.

Open Windows Verken-ner.

Klik aan de linkerkant op Netwerk.

Aan de rechterkant wordt onder Andere apparaten uw NAS weergegeven.

Dubbelklik op uw NAS om naar de inlogpagina te gaan.

32 Installatie en verkenning Synology NAS

Inlogmethode 4: via QuickConnect

Als u extern wilt inloggen op uw NAS dan kunt u gebruik maken van QuickConnect. Deze methode maakt het mak-kelijker om extern uw NAS te benaderen. Normaal gesproken zouden er poorten op de router moeten worden open gezet, maar met QuickConnect is dat niet nodig.

Bij het aanmaken van het QuickConnect ID wordt zowel uw interne als externe IP-adres vastgelegd op de relayserver van Synology. Die informatie blijft behouden zolang het QuickConnect ID actief is.

Het openzetten van poorten is niet meer nodig. Uw NAS krijgt een aanvraag van de relayserver van Synology zodra iemand het QuickConnect ID gebruikt. Uw NAS initieert vervolgens een connectie met de relayserver. Op die manier wordt voorkomen dat er poorten moeten worden opengezet op uw router.

Al uw data gaat, als u extern uw NAS benadert, door de relayserver van Synology. Synology geeft aan dat de data niet worden bewaard. Daar moeten we dan maar van uitgaan. Maar er zijn nog een paar zaken waar u rekening mee dient te houden. Doordat er via de relayservers van Synology wordt gewerkt, gaat het datatransport minder snel, dan wan-neer u gebruikmaakt van een rechtstreekse verbinding. Daarnaast is het gebruik van QuickConnect niet aan te raden als u verder niets doet aan de beveiliging van uw NAS.

Ga in de DSM naar Configuratiescherm > QuickConnect.

Aan de rechterkant ziet u in het grijze vlak de URL van QuickConnect naar uw NAS. De URL start met http://quickconnect.to/.

Gebruik deze URL om extern te kunnen inloggen op uw NAS.

Statisch IP-adres NAS verkrijgen

Om het IP-adres van uw NAS vast te zetten in uw router, opent u eerst de Synology Assistant om uw IP-adres van uw NAS te achterhalen.

Het IP-adres wordt weergegeven achter de naam van de NAS en de status is hoogst-waarschijnlijk DHCP (Dynamic Host Confi-guration Protocol). Dit betekent dat u een dynamisch IP-adres hebt gekregen van de router. Dit IP-adres kan veranderen als u de router reset of uw NAS uitzet. Dat is niet handig, want als u op een later mo-ment snelkoppelingen maakt naar uw NAS, dan werken deze niet meer als het IP-adres

﻿ 33

verandert. Om dit te voorkomen kunt u in de router aangeven dat het IP-adres van uw NAS uit de DHCP-pool moet worden gehaald. Om het IP-adres permanent te koppe-len aan uw NAS moet u dit aangeven in de router.

Log in op uw router en ga naar de LAN (Local Area Network) pagina.

Zoek naar de DHCP-instellingen. Daar staat een optie om een uitzondering te maken op de DHCP-lijst.

Voeg uw NAS toe door hem te selecteren uit een lijst of door het IP-adres op te geven en voer de wijzigingen door.

Nu kunt u het IP-adres vastzetten op uw NAS.

Open het Configuratiescherm van uw DSM en klik op Netwerk.

Klik op het tweede tabblad Netwerkinterface.

Selecteer de verbonden LAN-verbinding en klik in het menu op Bewerken.

Plaats een vinkje bij Handmatige configuratie gebruiken en klik op OK.

Uw NAS heeft nu permanent een vast lokaal IP-adres.

34 Installatie en verkenning Synology NAS

Veranderen inlogpagina en thema

De eerste pagina die u ziet als u inlogt op uw NAS, kunt u aanpassen. Standaard wordt de naam van de DiskStation weergegeven en staat er een bericht en het logo van Syno-logy.

U kunt de achtergrond als volgt aanpassen.

Ga naar Configuratiescherm > Thema > Aanmeldings-wijze.

Geef bij Titel aanmeldingspagina de titel op die u wilt hebben. Dit komt dan in plaats van de standaard tekst DiskStation.

Bepaal of u het DSM-logo wilt tonen of niet.

Kies bij Sjabloon voor een donker of licht sjabloon.

Klik op het vierkant bij Achtergrond om een Achtergrondafbeelding te selecteren.

Voeg desgewenst een logo toe bij de optie Logo.

Klik op OK om de wijzigingen door te voeren.

Ga naar Configuratie > Thema > Thema.

Kies het thema Donker of Licht.

De voornaamste wijziging van het thema ziet u terug in de manier waarop het hoofme-nu wordt getoond. U kunt het verschil bekijken door op het laatste bolletje te klikken onder het voorbeeld.

Klik op OK om het thema te wijzigen.

﻿ 35

Opslagbeheer

Het nadenken over de manier waarop u de opslag van uw NAS wilt inrichten, is de eerste stap na de initiële installa-tie van uw NAS. Als u een NAS-model uit de J Series of Value Series hebt, dan zorgt de initiële setup ervoor dat de opslag al is geregeld. Uw NAS wordt dan ingericht met een Synology Hybrid Raid (SHR). Voor de meeste gebruikers is dit een afdoende oplossing, tenzij u uw NAS gebruikt in een High Availability opstelling. Hebt u een rackstation of een model uit de Plus series, dan is er na de initiële setup nog werk aan de winkel, want de opslag is dan nog niet geregeld.

Het configureren van de harde schijven in uw systeem is in de praktijk niet moeilijk. Veel lastiger is het om vooraf te bepalen wat de beste configuratie is. Natuurlijk zult u een aantal wensen hebben, maar of die ook te realiseren zijn is afhankelijk van het model NAS dat u hebt, de grootte van de harde schijven, de wijze waarop u back-ups wilt maken en de toepassingen die u wilt gaan gebruiken.

De keuzes die u moet maken worden ingewikkelder naar mate u meer harde schijven in uw NAS hebt en wanneer u beschikt over meer DiskStations. Om die reden zal ik in dit hoofdstuk aan de slag gaan met zowel een 2-bay NAS, een 4-bay NAS als een 8-bay NAS. Dit zijn allemaal modellen uit de Plus Series, zodat alle opties beschikbaar zijn. Het kan dus voorkomen dat er onderdelen worden besproken die niet op uw NAS kunnen worden ingesteld.

Ik zal het hoofdstuk beginnen met een algemeen gedeelte over Volumes, Storage Pools en RAID’s, omdat u daar in alle gevallen mee te maken krijgt als u de opslag gaat inrichten. Storage Pools werden voorheen Diskgroepen ge-noemd en de Nederlandse naam is opslagpool. Vervolgens besteed ik aandacht aan het gebruik van een Hot Spare en SSD-cache. In de afsluitende paragraaf zal er ingegaan worden op het configureren en gebruik van iSCSI.

Omdat uw NAS nog helemaal schoon is, is het verstandig om nu met de opslagmogelijkheden te experimenteren. Als uw NAS eenmaal compleet is ingericht, is het veel meer werk om alles anders te gaan inrichten.

36 Opslagbeheer

HDD/SSD

Nadat uw NAS is geïnstalleerd, kunt u via het hoofdmenu klikken op Opslag-beheer. U komt binnen op het overzicht.

Hier ziet u in één oogopslag hoeveel schijfruimte u nog vrij heeft, het aantal schijven in uw systeem en de verschillen-de Opslag Pools en RAID’s.

Informatie over de individuele schijven in uw NAS krijgt u te zien als u in de linker kolom op HDD/SSD klikt.

Als er iets mis is met een harde schijf, dan wordt dat op deze plek weergegeven. Onder de knop Integriteitsinfo kunt u tests laten uitvoeren om de harde schijven in uw systeem te laten controleren op fouten. U kunt deze test automa-tisch laten uitvoeren op geplande tijden onder de knop Testplanner. Zodra het systeem een fout detecteert, krijgt u daarvan melding. Elke harde schijf gaat natuurlijk een keer kapot. Deze tests zorgen ervoor dat u op tijd actie kunt onder nemen om uw data veilig te stellen. De ruimte van een harde schijf moet u altijd toekennen aan een Storage Pool voordat u er iets mee kan.

﻿ 37

Storage Pools en RAID’s

Of u nu één, twee, vier of acht schijven in uw NAS hebt, altijd zult u eerst de schijven moeten toekennen aan een Sto-rage Pool. U kunt elke schijf als losstaande schijf toekennen aan een Storage Pool of verschillende schijven bundelen in een Storage Pool.

De wijze waarop u die schijven combineert in een Storage Pool noemen we RAID (Redundant Array of Independent Disks). Afhankelijk van het aantal schijven in uw NAS, hebt u meer of minder mogelijkheden om verschillende RAID’s te maken.

Behalve dat een RAID ervoor zorgt dat er schijven worden samengevoegd, biedt hij, afhankelijk van de gekozen RAID, ook opties voor prestatieverbetering en gegevensbescherming. De prestatieverbetering zorgt ervoor dat u bestanden sneller op uw NAS kunt plaatsen. De gegevensbescherming zorgt ervoor dat wanneer er een schijf uitvalt de RAID kan worden hersteld door de kapotte schijf te vervangen. Om die gegevensbescherming mogelijk te maken wordt er schijfruimte gereserveerd. Die kunt u dus niet meer gebruiken. Hoeveel schijfruimte er wordt gereserveerd is afhan-kelijk van de gekozen RAID. De volgende RAID’s kunt u tegenkomen.

Eenvoudig

Als u een schijf instelt als een Eenvoudig, dan verliest u geen schijfruimte. Het is niet mogelijk om bij de keuze voor Eenvoudig, schijven te bundelen. Als u alle schijven instelt als Eenvoudig, hebt u eigenlijk precies hetzelfde als wan-neer u drie schijven in je pc zou stoppen. U kunt, als alle schijven zijn toegewezen aan een Storage Pool, niet meer migreren naar een RAID. Dit kan alleen als u nog een lege schijf of lege schijven over hebt in uw NAS. In zo’n geval hebt u nog de optie om de Eenvoudige schijf op te nemen in een RAID 1 of RAID 5.

JBOD

Bij JBOD (Just a Bunch Of Disks) worden beide schijven samengevoegd tot één volume. De grootte van het volume is de som van de omvang van beide schijven. Technisch gezien is het geen RAID, want de schijven zijn niet afhankelijk van elkaar. Als er één schijf kapot gaat, dan verliest u niet de data op de andere schijf of schijven. JBOD is snel, maar minder snel dan RAID-0.

RAID 0

Bij RAID 0 worden de twee of meerdere schijven ook samengevoegd in één enkel volume. De omvang van het volume is gelijk aan de som van de omvang van beide schijven. RAID-0 wordt ook wel Striping genoemd. Als u data weg- schrijft naar dit volume wordt het verdeeld over beide schijven. Hierdoor wordt er snelheidwinst geboekt. Immers beide schijven worden ingezet bij het lezen en schrijven van data. Gaat er een schijf kapot, dan bent u de data kwijt op alle schijven. De snelheid winst die u boekt ligt rond de 30 MB/s bij het overzetten van bestanden.

38 Opslagbeheer

RAID 1

Bij RAID 1 worden de schijven gespiegeld (mirroring). Dit betekent dat wanneer u data zet op de ene schijf er auto- matisch een kopie wordt gezet op de andere schijf. Veiligheid gaat hier voor snelheid. Gaat er één schijf kapot, dan staat de data nog gewoon op de andere schijf. U vervangt daarna de kapotte schijf en de data wordt weer gespiegeld. Omdat er wordt gespiegeld, mist u de helft van de opslagruimte. Daarnaast moet u met drie zaken rekening houden. Als u twee schijven gebruikt die verschillend zijn wat betreft omvang, wordt de RAID opgebouwd door naar de klein- ste schijf te kijken. Daarnaast wordt de snelheid bepaald door de langzaamste schijf in de RAID. Tevens is het handig om van te voren te weten dat wanneer u op een later moment een harde schijf vervangt door een schijf met meer schrijfruimte, u deze ruimte niet kunt gebruiken. Met andere woorden, uw NAS is niet schaalbaar in capaciteit.

RAID 5

Raid 5 kunt u kiezen als u drie of meer schijven gebruikt in uw NAS. Bij een RAID 5 configuratie bent u beschermt tegen het uitvallen van één van de harde schijven. De informatie (pariteitsinformatie) die nodig is om de data te her- stellen wordt weggeschreven op de overige disks. Het voordeel is dat u niet veel schijfruimte kwijt bent. Bij een RAID- 1 verliest u de helft van de opslag. Bij een RAID 5 verliest u één van de vier schijven om de pariteitsinformatie op te slaan.

Raid 5 lijkt een goede keuze; immers u verliest maar één schijf aan opslag. Toch is er een kanttekening te plaatsen bij het gebruik van RAID 5. Bij RAID 5 kunt u alleen maar data herstellen als er één schijf kapot gaat. In de praktijk gaan er vaak meerdere schijven tegelijkertijd kapot. Bij het herstellen van de data mogen er geen fouten worden gevonden op de andere harde schijven in de array. Gebeurt dit wel, dan stopt het herstel. Als u belangrijke data opslaat op uw NAS en u gebruikt RAID 5, zorg dan voor een extra back-up of kies voor RAID 6.

RAID 6

Voor RAID 6 zijn minimaal vier harde schijven nodig. Raid 6 beschermt u gegevens nog bij het uitvallen van twee har- de schijven. Bij RAID 6 verliest u de helft van de totale schijfopslag. De pariteitsinformatie wordt weggeschreven op twee verschillende schijven; bij RAID 5 is dat maar op één schijf.

RAID 10

Ook bij RAID 10 verliest u de helft van de totale opslagcapaciteit, maar de schijfprestaties zijn beter. Een RAID 10 is een samenvoeging van RAID 0 (Striping) en RAID 1 (Mirroring). Bij vier schijven worden schijf 1 en 2 en schijf 3 en 4 gespiegeld. Deze twee arrays worden gebundeld in een RAID 0. Valt binnen zo’n groepje een schijf uit dat is dat geen probleem. Vallen binnen een groep twee schijven uit, dan is dat niet meer te herstellen.

SHR

Bij de traditionele RAID’s, kunt u kapotte schijven vervangen door nieuwere schijven. Het nadeel is, dat deze schijven vaak groter van omvang zijn, dan de bestaande schijven. Die extra ruimte kunt u dan niet benutten. De omvang van de kleinste schijf wordt gebruikt om uw RAID op te bouwen. Door voor Synology Hybrid RAID te kiezen voorkomt u dat er schijfruimte onbenut blijft. SHR zorgt ervoor dat u verschillende schijven kunt combineren. Op die manier kunt u door blijven groeien. U kunt SHR niet gebruiken als u van plan bent gebruik te maken van een High Availability clus-ter. Als u eenmaal een Storage Pool hebt gemaakt en u plaatst later extra schijven in de NAS of extention Bay, dan kunt u bestaande Storage Pools altijd uitbreiden als die gebruik maken van SHR en soms als die gebruik maken van RAID 1 of RAID 5.

﻿ 39

Keuze RAID

De keuze voor een specifieke RAID is niet makkelijk te maken en u moet er dus ook goed over nadenken. In een enkel geval kunt u later nog switchen. Als u gebruik maakt van basisschijven, dus schijven die nog niet in een RAID zijn op- genomen, dan kunt u die nog migreren naar RAID 1 of RAID 5. Daarnaast kunt u een RAID 1 migreren naar een RAID 5 en een RAID 5 naar RAID 6. Omgekeerd kan niet.

Belangrijk is altijd dat u weet hoe u uw data veiligstelt. Iedereen wil het liefst een zo hoog mogelijke snelheid en zo min mogelijk schijfruimte verlies. Dus het mooiste zou zijn RAID 0. U kunt er dan voor zorgen dat u de data op uw NAS back-upt, zodat uw gegevens veilig zijn. Dat neemt niet weg dat wanneer er een harde schijf kapot gaat u uw hele NAS opnieuw moet inrichten. Dit kan veel tijd kosten.

Kiest u voor snelheid en gegevens bescherming, dan komt u uit bij RAID 10. Dit kost u dan wel de helft van de schijf- ruimte. Dit zou u kunnen ondervangen door extra geld te investeren in grotere harde schijven.

De meeste mensen kiezen een SHR 1 bij een 2-bay of een SHR 1 bij een 4-bay. De snelheid is dan iets minder, maar de vraag is of u die snelheid altijd nodig hebt. Daarnaast wordt er één schijf opgeofferd voor fouttolerantie. Beschikt u over 4-bay NAS, 8-bay NAS of een RackStation, dan kunt u er ook voor kiezen om verschillende Storage Pools te ma-ken. Elke Storage Pool kunt u dan een andere RAID geven.

In de praktijk merk ik dat veel wordt bepaald door de handigheid van de eigenaar van de NAS en of er back-ups wor-den gemaakt. Laat ik dat nader toelichten. Stelt u zich het volgende voor. U kiest nu voor een RAID 0 om schijfruimte te besparen. Heel begrijpelijk als u een NAS hebt met tweemaal 6 TB schijfruimte. Het voelt toch als een verlies als u er maar zes overhoudt bij een RAID 1. U verdiept zich nu kortstondig in de werking van uw NAS en alles werkt per-fect. Gaandeweg besteed u minder aandacht aan de NAS omdat alles naar wens verloopt. Maar over drie jaar gaat er een schijf kapot of u krijgt kortsluiting. In het geval van een RAID 0 bent u alle gegevens kwijt en moet u de hele NAS opnieuw installeren. Hebt u daar zin in? Is het antwoord daarop nee, kies dan altijd voor een RAID met minimaal één schijf voor fouttolerantie. De kans is dan groot dat u de harde schijf betrekkelijk eenvoudig kan vervangen als er iets

40 Opslagbeheer

gebeurt. Wel raad ik u aan altijd eerst de data te kopiëren voordat u een nieuwe schijf plaatst, want de herstelfunctie werkt niet altijd.

Maar misschien vind u het helemaal niet erg om de NAS opnieuw te moeten installeren. In dat geval is in eerste in-stantie bepalend of u een back-up heeft van uw data, want als een RAID 0 het begeeft, bent u alles kwijt. Daarnaast moet u rekening houden met het feit dat het de nodige tijd kan kosten om de NAS weer op orde te krijgen. Hebt u die tijd prima, dan is er niets aan de hand. Maar in het geval dat u uw NAS deelt met familie, leden van de club of bij-voorbeeld collega’s, dan is het toch fijn dat de NAS gewoon kan blijven werken als er één schijf uitvalt.

Volume

Nadat u schijven hebt toegekend aan een Storage Pool, kunt u één of meerdere Volumes maken. Als de totale Stora-ge Pool een opslagruimte heeft van 4 TB, dan kunt u in theorie net zoveel Volumes maken, totdat de 4 TB schijfruimte volledig is benut. Volumes zijn altijd uit te breiden als er ruimte over is in de Storage Pool, maar u kunt ze nooit ver-kleinen.

In bijna alle gevallen is het verstandig om maar één Volume te maken die alle ruimte benut van een bepaalde Storage Pool. Alleen als u gebruikt maakt van iSCSI-luns op block niveau kan het handig zijn om meerdere volumes te maken. Maakt u verschillende Volumes, houd er dan rekening mee dat u hieraan geen verschillende rechten kunt toekennen en dat u er geen enkel voordeel aan hebt als u later Gedeelde mappen gaat maken.

﻿ 41

Volume verwijderen

U verwijdert één of meerdere volumes op de volgende manier.

Klik in het hoofdmenu op Opslagbeheer.

Klik aan de linkerkant op Volume.

U krijgt nu een overzicht van de beschikbare Volumes.

Selecteer het Volume dat u wilt Verwijderen en klik bovenin op de knop Verwijderen.

De wizard start. Klik op Verwijderen. U krijgt een melding dat het Volume wordt gewist.

Geef het wachtwoord op van het administrator-account en klik Verzenden.

Het volume wordt verwijderd.

Als u meerdere Volumes wilt verwijderen, dan selecteert u eerst alle Volumes om ze daarna in één keer te verwijderen.

42 Opslagbeheer

Opslagbeheer 2-bay NAS

Bij een 2-bay NAS zijn de keuzes voor een RAID redelijk overzichtelijk. Kiest u voor eenvoudige schijven, dus geen RAID, dan bent u niet beschermt als er een harde schijf uitvalt. U verliest dan de data van 1 schijf. Een back-up is dus altijd noodzakelijk. Ook als u als RAID voor JBOD kiest of RAID 0 verliest u alle data, maar nu van twee schijven. Kiest u voor RAID 1 dan bent u beschermd tegen het uitvallen van één harde schijf. Bij RAID 1 hebt u de keuze tussen Sy-nology Hybrid RAID (SHR) en de klassieke RAID 1. Het verschil is dat bij een keuze voor SHR u later nog kunt upgraden naar grotere schijven en dan die extra ruimte kunt gebruiken. Hiervoor moet u wel beide schijven vervangen. Ver-vangt u maar één schijf die groter is, dan kunt u niets met de extra schijfruimte aanvangen. De SHR werkt dan het-zelfde als een RAID 1. Maar zodra u ook de tweede harde schijf vervangt, komt die extra ruimte automatisch beschik-baar. Omdat u twee maal de schijf vervangt, moet ook tweemaal de RAID worden hersteld. Dit proces kost ongeveer 12 uur.

Klik in het hoofdmenu op Opslagbeheer.

Klik in Opslagbeheer aan de linkerkant op Storage Pool en kies Maken.

Kiest u voor Betere prestaties, dan kunt u niet de optie SHR kiezen. Kiest u voor Hogere flexibiliteit, dan kunt u in de volgende stap nog alle opties kiezen. Selecteer Hogere flexibiliteit en klik op Volgende.

Geef een beschrijving mee aan de Storage Pool en kies bij RAID-type de gewenste optie. Nog even in het kort de drie meest gebruikte RAIDs. U kiest voor SHR als u later nog de optie wilt hebben om uw schijven wilt vervangen door schijven met meer capaciteit. Wilt u dit niet dan kunt u ook voor RAID 1 kiezen. Bij RAID 1 verliest u, net zoals bij SHR, geen data als er één schijf uitvalt. RAID 1 werkt iets sneller dan SHR. Kiest u voor RAID 0, dan kunt u sneller data wegschrijven, maar in het geval dat er een schijf kapot gaat, verliest u alle

﻿ 43

data. Maak uw keuze en klik op Volgende. Ik kies nu in dit stappenplan voor RAID 1.

Selecteer de schijven die u wilt gebruiken voor de RAID en klik op Volgende.

U krijgt een melding dat alle data wordt gewist. Klik op OK.

U kunt nu een schijfcontrole uitvoeren om te kijken of de schijven OK zijn. Maak uw keuze en klik op Volgen-de.

U krijgt een overzicht te zien. Klik op Toepassen om de Storage Pool te maken.

44 Opslagbeheer

De nieuwe Storage Pool verschijnt in het overzicht. Recht bovenin staat een v-teken waarmee u het blok kunt uitklappen om meer informatie te kunnen zien over de Storage Pool.

U moet nu nog een Volume maken en een bestandssysteem kiezen. Het Volume is noodzakelijk, want anders kunt u geen Gedeelde mappen maken en pakketten installeren. Klik aan de linker kant op Volume en dan op Maken.

Kies Aangepast en klik op Volgende.

De optie Kies een bestaande opslagpool staat al geselecteerd. Kies Volgende.

U krijgt informatie te zien over die Storage Pool. Klik Volgende.

Als u in stap 2 had gekozen voor Hogere flexibiliteit in plaats van Betere prestaties, dan kunt u nu de omvang van uw volume bepalen bij Grootte toewijzen. Aangezien het geen enkel voordeel oplevert bij een 2-bay NAS, zou ik altijd kiezen voor de maximale grootte. Maak een keuze en klik op Volgende.

﻿ 45

Nu mag u op sommige modellen een keuze maken voor een bestandssysteem. Het oude systeem heet ext4. Het nieuwe bestandssysteem is Btrfs en stelt u in staat om onder meer mappen te klonen, snapshots te ma-ken van mappen en quota in te stellen per map. Kies als dat mogelijk is voor Brtfs en klik op Volgende.

U krijgt nu een overzicht te zien. Klik op Toepassen om het Volume aan te maken.

Het Volume verschijnt nu in het Overzicht. Uw opslag is nu geregeld en u kunt verder met het configureren van uw NAS.

46 Opslagbeheer

Opslagbeheer 4-bay NAS

Een 4-bay NAS biedt iets meer mogelijkheden in Opslagbeheer dan een 2-bay NAS. Beschikt u over een 4-bay NAS, dan kunt u verschillende Storage Pools aanmaken en verschillende RAID’s configureren. Uiteraard kunt u er ook voor kiezen om de schijven als Eenvoudige schijven te configureren. Persoonlijk denk ik dat de meest gebruikte RAID voor een 4-bay, SHR is met 1 schijf voor fouttolerantie. Tenzij u twee harde schijven wilt verliezen zijn RAID 6 en RAID 10 hier geen oplossing. Te overwegen valt nog wel om twee Storage Pools te maken. Een voor de opslag van gegevens en de ander bijvoorbeeld voor het opslaan van camerabeelden, het opzetten van een website of een ftp-server of om als werkschijf te gebruiken voor bijvoorbeeld videobewerking. Alleen in het laatste geval zou ik kiezen voor een RAID 0. Voor de andere voorbeelden zou ik kiezen voor SHR om de gegevens te kunnen beschermen. Er zijn twee benade-ringen mogelijk om Volumes en Storage Pools te maken. U kunt starten met het aanmaken van een Volume of eerst een Storage Pool creëren.

Starten met aanmaken Volume

Als u start met het maken van een Volume, krijgt u nog steeds in de wizard de mogelijkheid een Storage Pool aan te maken.

Ga naar het hoofdmenu en klik op Opslagbeheer.

Klik op Volume in het linker paneel en klik op maken.

U krijgt nu de keuze tussen Snel of Aangepast. Als u voor Snel kiest, dan wordt er een SHR-volume aange-maakt. U kunt in de stap daarna kiezen of u één of twee schijven wilt gebruiken voor fouttolerantie. U krijgt bij de optie Snel niet de mogelijkheid om meerdere Volumes te maken. Dat is helemaal niet erg, want je hebt hier alleen iets aan als je met iSCSI gaat werken. Wel krijgt u nog de optie om te bepalen of u twee of vier schijven wilt gebruiken in de RAID. U zou er bijvoorbeeld voor kunnen kiezen om twee schijven te combineren in een SHR en de andere twee in een RAID 0 voor snelle dataoverdracht. Nu is die snelheidswinst behoorlijk overschat. Het is bijvoorbeeld niet mogelijk om soepel 4k video te bewerken als de videobestanden staan op de NAS met een RAID 0. Persoonlijk denk ik dat de beste keuze voor de meesten is een SHR met vier schijven, met één schijf fouttolerantie. Kiest u voor de optie aangepast, dan kunt u een keuze maken uit alle verschillen-de RAID opties. Om die reden kies ik nu voor die optie.

﻿ 47

Selecteer Aangepast en klik op Volgende.

Er is nog geen opslagpool, vandaar dat de optie Creëer een nieuwe opslagpool staat geselecteerd. Klik op Volgende.

Kies voor Hogere flexibiliteit als u SHR wilt kiezen of later van iSCSI gebruik gaat maken. In elk andere geval kies betere prestaties. Klik op Volgende.

48 Opslagbeheer

Kies bij RAID-type de RAID die u wenst te gebruiken. Kiest u voor SHR dan wordt er één schijf gebruikt voor fouttolerantie, terwijl bij SHR-2 twee schijven worden gebruikt voor fouttolerantie. Een keuze voor SHR betekent dat u later nog kunt migreren naar grotere schijven zonder de extra schijfruimte te verliezen. Houd er rekening mee dat SHR niet wordt ondersteund door de High Availability Manager. Pas na de keuze voor de RAID de beschrijving aan van de opslagpool. Klik op Volgende.

Kies nu de schijven uit die u in de RAID wilt bundelen. In de meeste gevallen wordt hier gekozen voor alle schijven. Alleen als u twee verschillende RAIDs wilt maken selecteert u nu twee schijven. Klik op Volgende.

U krijgt u melding dat alle gegevens worden gewist. Klik op OK om door te gaan.

﻿ 49

U krijgt de keuze om een schijfcontrole te laten uitvoeren om de schijven te controleren op bad sectors. Maak uw keuze en klik op Volgende.

U kunt nu de omvang van het Volume bepalen. Aangezien meerdere Volumes geen voordelen biedt, behalve bij het gebruik van iSCSI, klikt u op Max en daarna op Volgende.

Op de sommige modellen moet u nu bepalen welk bestandssysteem u wilt gebruiken. Als u die optie niet ziet verschijnen, wordt er automatisch ext4 als bestandssysteem gebruikt. De keuze die u maakt kunt u later niet meer veranderen voor dit volume. Sinds DSM 6.0 kunt u, op sommige modellen, behalve ext4, ook kiezen voor Btrfs. De voordelen zijn onder meer dat u Snapshot kunt gebruiken, mappen kunt klonen, uw gegevens beter beschermd zijn, u quota kunt toekennen aan gedeelde mappen. Als dat kan, kies Btrfs en klik op Volgende.

50 Opslagbeheer

U krijgt een overzicht te zien. Klik op Toepassen om de Storage Pool en het Volume aan te maken.

In Opslagbeheer ziet u onder Storage Pool de informatie over de Storage Pool en onder Volume de informatie over het gemaakte Volume.

Er wordt een controle uitgevoerd, maar u kunt gewoon verder met het inrichten van uw NAS.

Start met Storage Pool

Als u eerst begint met het aanmaken van één of meerdere Storage Pools, dan moet u in een vervolg stap nog één of meerdere Volumes aanmaken. In dit voorbeeld maak ik twee Storage Pools en drie Volumes aan. Een Storage Pool krijgt RAID 1 en de ander RAID 0. Daarna maak ik op RAID 1 twee volumes aan en op RAID 0 één Volume. Dat wil niet zeggen dat u dit ook moet doen. U kunt het onderstaande volgen om een idee te krijgen hoe het één en ander in z’n werk gaat en daarna de Storage Pools en Volumes weer verwijderen om uw eigen keuzes te maken. Ik kies en-kel en alleen voor deze optie, omdat ik u dan verschillende dingen kan laten zien en kan voorzien van commentaar.

Klik in het hoofdmenu op Opslagbeheer.

Klik aan de linkerkant op Storage Pool en kies Maken.

Als u kiest voor Betere prestaties kunt u geen SHR meer kiezen, dus hebt u op een later moment niet de mogelijkheid om uw schijven te vervangen door grotere schijven en dan die extra ruimte te benutten. Daar-naast hebt u later niet de optie om meerdere Volumes te maken. Wel kunt u nu gebruik maken van de High Availability Manager. Omdat ik meerdere Volumes wil aanmaken voor het laatste paragraaf van dit hoofdstuk iSCSI, kies ik voor Hogere flexibiliteit voor de Storage Pool van RAID 1. Selecteer Hogere flexibiliteit en klik op Volgende.

﻿ 51

Ik kies voor RAID 1 omdat ik mijn belangrijke gegevens wil beschermen. Twee schijven worden gespiegeld. Ik zou ook voor SHR kunnen kiezen, maar ik heb geen intentie om de schijven later te vervangen door schijven met meer capaciteit, omdat ik verwacht dat tegen die tijd er al nieuwe modellen op de markt zijn die ik dan wil hebben. Daarnaast kies ik nu voor RAID 1, omdat het opbouwen van de RAID maar enkele seconden duurt en bij SHR zes uur. Kies RAID 1 en klik op Volgende.

Ik kies de twee grootste schijven uit in mijn NAS, omdat ik meer opslagruimte nodig heb dan werkruimte voor RAID 0. Als u verschillende schijven gaat combineren in een RAID, houd er dan rekening mee dat de RAID wordt opgebouwd met de kleinste schijf. Selecteer de schijven die u wilt gebruiken en klik op Volgende.

Er komt een melding dat alle data wordt gewist op de schijven. Klik op OK om door te gaan.

52 Opslagbeheer

Bepaal of u een schijfcontrole wilt laten uitvoeren. Klik op Volgende.

U krijgt een overzicht te zien. Klik op Toepassen. De eerste Storage Pool is nu aangemaakt. Klik op Maken om de Tweede aan te maken.

Nu kies ik voor Betere prestaties, omdat ik de maximale snelheid wil verkrijgen bij mijn RAID 0. Klik op Volgen-de.

Ik kies RAID 0 om de maximale schrijfsnelheid te halen die mogelijk is. Data wordt naar twee schijven tegelij-kertijd weggeschreven. Nadeel is dat als er één schijf kapot gaat dat alle data weg is. Bij de keuze voor RAID 0 is het dus van belang dat er een goed back-up procedure aan wordt gekoppeld. Klik op Volgende.

﻿ 53

Het systeem selecteert automatisch de laatste twee schijven. Klik op Volgende en op OK op de waarschuwing dat alle data op de schijven wordt gewist.

Voer al dan niet een schijfcontrole uit en klik op Volgende en Toepassen op de tweede Storage Pool aan te maken. Ze verschijnen beide in het overzicht.

Nu is het tijd om de drie Volumes aan te maken. Klik op Volume aan de linkerkant in Opslagbeheer en kies maken.

U kunt alleen Aangepast kiezen. Klik op Volgende.

Omdat alle ruimte al is benut in de Opslagpool (Storage Pool), kunt u alleen een bestaande opslagpool kiezen. Klik op Volgende.

Kies nu de eerste Storage Pool met RAID 1. Klik op Volgende.

54 Opslagbeheer

Omdat ik twee Volumes wil maken, wijzig ik de grootte die standaard op Max staat bij Grootte toewijzen. Klik op Volgende.

Als u de keuze hebt voor Btrfs dan kiest u altijd die optie. De voordelen van mapquota en Snapshots zijn groot, maar daar kom ik later nog op terug. Klik op Volgende en Toepassen om het Volume aan te maken.

Om het tweede Volume op RAID 1 aan te maken klikt u wederom op Maken.

De enige optie is weer Aangepast, klik op Volgende.

Kies een bestaande opslagpool en klik op Volgende.

﻿ 55

Kies weer Storage Pool 1 en klik op Volgende.

U kunt er nu voor kiezen om de maximale ruimte te benutten, maar dat hoeft niet. In dat geval blijft er wat ruimte over in de Storage Pool en kunt u later altijd nog besluiten welk Volume moet worden uitgebreid. Klik op Volgende.

Kies het gewenste bestandssysteem en klik op toepassen om het volume aan te maken.

Als u nu later toch nog extra ruimte wilt toekennen aan een Volume, selecteer dan eerst het Volume en klik dan op Actie > Configureren.

U krijgt nu alsnog de optie om bij Grootte toewijzen de opslagcapaciteit uit te breiden.

56 Opslagbeheer

Als laatste moet er nu nog een Volume worden aangemaakt op Storage Pool 2 met RAID 0.

Klik weer op Maken en klik op Volgende, Volgende en selecteer daar Storage Pool 2.

Doorloop de wizard om het Volume aan te maken.

Uw NAS is nu klaar om verder in gebruik te worden genomen.

﻿ 57

Opslagbeheer 8-bay NAS

Een 8-bay NAS biedt min of meer dezelfde mogelijkheden voor de opslag als een 4-bay NAS. Omdat er meer schijven gebruikt worden, voelt het wat minder als een gemis als er een aantal schijven voor specifieke doeleinden wordt ingezet. Denk hierbij aan iSCSI, een Hot Spare of SSD Cache. Maar ook met de standaardschijven hebt u iets meer flexibiliteit. Ik geef zo een voorbeeld van hoe u zo’n opzet kunt realiseren. Kiest u voor een andere combinatie van schijven of voor een andere RAID, dan is dat geen enkel probleem. De stappen blijven hetzelfde.

In de onderstaande 8-bay NAS zitten vier standaard WD RED schijven (1 t/m 4), twee WD RED Pro schijven van 7200 RPM ( 5 en 6 ) voor extra snelle benadering en twee WD Purple Schijven ( 7 en 8) voor de opslag van Surveillance-beelden.

De Purple-schijven bevatten bewakingsbeelden die belangrijk zijn. Om die reden plaats ik die in een aparte Storage Pool met RAID 1. Valt er één schijf uit, dan blijft de data behouden. Om zo’n Storage Pool aan te maken doet u het volgende.

Ga naar het Hoofdmenu en start Opslagbeheer.

Klik aan de linkerkant op Storage Pool en klik vervolgend op maken.

58 Opslagbeheer

Ik kies hier voor Hogere flexibiliteit, zodat ik in de toekomst de 2 TB schijven kan vervangen door bijvoorbeeld twee 6 TB schijven. Omdat te kunnen doen, moet ik als RAID SHR kiezen en die optie krijgt u niet als u voor Betere prestaties kiest. Klik op Volgende.

Omdat ik maar twee schijven ga selecteren kies ik voor SHR en niet SHR-2. Dat betekent dat ik een RAID heb waarvan één schijf kapot kan gaan. Die kan ik dan vervangen en de RAID wordt opnieuw opgebouwd zonder data verlies. Klik op Volgende.

Ik selecteer schijf 7 en 8 want dat zijn Western Digital Purple schijven die speciaal geschikt zijn voor het continu wegschrijven van videodata van de surveillance camera’s. Klik op volgende.

Klik op OK om alle bestaande gegevens te wissen en bepaal of u een schijfcontrole wilt uitvoeren. Klik op Volgende en toepassen. De Storage Pool wordt aangemaakt en ver-schijnt in het overzicht in Opslagbeheer.

﻿ 59

Voordat er data kan worden weggeschreven, moet er eerst een Volume worden aangemaakt. Klik op Volume in de linkerkolom van Opslagbeheer en klik op Maken.

Kies voor aangepast om in een stap daarna een bestaande Storage Pool te kunnen selecteren. Klik op Volgen-de.

Selecteer Kies een bestaande opslagpool en klik op Volgende.

De eerder gemaakte Storage Pool wordt geselecteerd en kies Volgende.

60 Opslagbeheer

Omdat u eerder voor Flexibele opslag hebt gekozen kunt u nu bepalen hoeveel schijfruimte u wilt gebruiken voor dit Volume. Selecteer hier Max, want het heeft geen zin om meerdere Volumes te maken, tenzij u de beelden van verschillende camera’s op verschillende Volumes wilt opslaan. Voor de veiligheid maakt dit niets uit want u geeft rechten op Gedeelde mappen en niet op Volumes. Klik op Volgende.

Kies indien mogelijk voor het betere bestandssysteem Btrfs en klik op Volgen-de en Toepassen om het Volume aan te maken.

De volgende stap is de twee snelle Red Pro 7200 RPM-schijven te combineren in een Storage Pool. Als u ervoor kiest om de snelheid te maximaliseren door ze in een RAID 0 te plaatsen, dan moet u ervoor zorgen dat er realtime, bijvoorbeeld met CloudStation, ergens anders een kopie wordt gemaakt. Doet u dit niet en valt er een schijf uit, dan bent u alle data kwijt.

Klik weer op maken bij Storage Pool in Opslagbeheer en kies Betere prestaties om meer winst in snelheid te krijgen. Klik Volgende.

Kies voor RAID 0 om de snelle schijven samen te laten werken om nog meer snelheid te krijgen. Klik op Volgende.

Selecteer de twee Western Digital Red Pro schijven en klik op Volgende.

Klik op OK om alle data te wissen en bepaal of u een schijfcontrole wilt uitvoe-ren. Klik op Volgende en Toepassen om de Storage Pool aan te maken.

Vervolgens gaat u weer naar Volume en klikt u op Maken om een nieuw Volume te maken.

Kies weer voor Aangepast en Kies be-staande opslagpool en selecteer de juiste opslagpool.

﻿ 61

Doorloop de wizard en kies als bestandssysteem indien mogelijk voor Btrfs en het Volume verschijnt daarna in het overzicht.

U hebt nu nog vier schijven over voor de applicaties en uw data. Het uitvallen van één schijf moet sowieso worden opgevangen, want data is belangrijk. U komt dan uit bij Synology Hybrid RAID of Raid 5. Wilt u de data dubbel beschermen en twee schijven voor fouttolerantie gebruiken, dan kiest u voor SHR-2 met twee schijven fouttolerantie, RAID 6 of RAID 10. Bij RAID 10 profiteert u ook nog van de extra snelheid. Maak een nieuwe Storage Pool aan door op maken te klikken bij Storage Pool.

Kies voor Hogere flexibiliteit en klik op Volgende.

Selecteer de laatste vier schijven en rond de Wizard af.

U heeft nu drie Storage Pools in het overzicht staan.

Klik op Volume in de linker kolom en daarna op maken om het laatste volume aan te maken.

Kies Aangepast en bestaande opslagpool kiezen en klik op Volgende.

Doorloop de wizard en kies Btrfs als bestandssysteem indien dat kan. Het Volume verschijnt in de lijst.

Nogmaals, dit is maar een voorbeeld hoe u een 8-bay NAS zou kunnen inrichten. Er zijn tal van verschillende situaties te bedenken waarin een andere indeling van de opslag beter zou passen. Wat u ook kiest, houd er altijd rekening mee dat u een back-up maakt van uw NAS. Dit kan zoals u later zult zien in de Cloud, op een externe harde schijf of de beste optie op een tweede NAS. Een RAID is geen back-up!

62 Opslagbeheer

Hot Spare

Het is niet de vraag of harde schijven stuk gaan, maar wanneer ze stuk gaan. Allereerst hebt u te maken met de nor- male levensduur van een harde schijf. Deze valt enigszins af te leiden van de garantieperiode die gemiddeld zo’n vijf jaar is. Daarnaast kan de levensduur worden verkort als u de schijven zeer intensief gebruikt. Normaal gebruik wordt door veel fabrikanten gezien als 180 TB aan datatransfer per jaar. Daarnaast kan een harde schijf kapotgaan door trillingen of bijvoorbeeld stroomuitval. Duurdere harde schijven zijn beter uitgerust om in extreme omstandigheden goed te blijven functioneren.